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6. december 2021 

 

Skolebestyrelsesmøde Rødby Skole den 30. november 2021 

 
 

Indkaldte: Miriam Christensen, Henrik Andersen, Jesper Kamper, Louise Mix, Gitte Olsen, Stine 

Jørgensen, Thomas Nielsen, Katja Asbech, Helle Norby, Luna Johansen, Kawa Abdin 

Ali, Ole Frederiksen og Helle Riis Pålsen 

Gæster:  

Afbud: Helle Riis Pålsen, Katja Asbech. 

Sted: Personalerummet 

Klokken: 18-21 

Forplejning: En lille juleplatte (med æbleskiver til dessert, så har vi vist tilgodeset alle:) 

 

referart: 

1. Velkomst og præsentation af alle fremmødte til Kawa og Luna 

 

2. Godkendelse af dagsorden – Godkendt  

 

3. Referat fra sidst – Godkendt  

 

4. Politiske opmærksomheder 

 

 Der har været valg og vi afventer sammensætningen af Børne-/skoleudvalget. 

o Der er lagt vægt på at sikre ro på skole- og dagtilbudsområdet. 

o Børne- og Skoleudvalget: Thomas Østergaard (A) ny formand for børne- og 
skoleudvalget. 

 

 Ny tildelingsmodel i SFO 

o Der er forslag om ny tildelingsmodel til SFO’erne, dette for at skabe 

bæredygtighed i de små SFO’er. Rødby Skole mister ca. 127.000 kr. i 

tildeling. 

 

5. Status fra ledelsen 

 

 Se vedhæftede ledelsesorientering  

 Status på Corona-situationen: Vi har pt. mange smittede - både elever og personale. 

Vi følger sundhedsmyndighedernes anbefaling. Det betyder, at vores små hold, 

valghold og andre aktiviteter med blandede elever, som udgangspunkt lukkes ned, 

indtil vi i Lolland Kommune i 7 dage har været under 400 smittede pr. 100.000 

indbyggere. Vi har dog valgt, at 8. klasses valgfag videreføres, da det er et 

eksamensfag. Idræt bibeholdes på årgangen, dog med opdeling i hallen. 
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 Orientering om Professionel Kapital samt gennemgang af udvalgte slides fra bilag. 

Rødby Skole ligger MEGET flot placeret, både i forhold til landsgennemsnit og i 

Lolland Kommune. 

 

 Status på ansættelsesprocedure: Genopslag til en lærerstilling. 

 

 Økonomi: Lege- og ungemiljø står nu færdigt. Der er bestilt nye møbler til 

mellemtrinnet og sagt ja til opdatering af videoovervågning. Når det bliver lysere 

tider, vil bestyrelsen gerne ud og se på skolen igen. Næste år forventes betydelig 

dårligere økonomi. Dette grundet forventet mindre tildeling til SFO samt kun en 0. 

klasse og tre 9. klasser, hvor der kun gives ressourcer til to klasser. 

 

6. Nyt fra formand 

 

 Tilbagemelding på kursus fra Gitte og Louise 

 Super godt at være ude, vi blev bekræftet i, at vi har en dejlig skole og et godt 

samarbejde mellem forældre og ledelse. Det kunne være fint at deltage igen næste 

år, gerne med flere deltagere. 

 

En skole i Esbjerg havde god erfaring med uddeling af guldstjerner til 

indskolingselever, der kom i skole – det kunne være en idé i indsatser for 

elevfremmøde. 

    

 Henvendelse fra forældre i forbindelse med episode i SFO 

Kort orientering fra Miriam om forældrehenvendelsen. Ledelsen (v. Ole) orienterede 

bestyrelsen om episoden.   

 Høringssvar i forhold til ferieplan kommende periode 

 Ingen opmærksomheder fra bestyrelsen 

 

 Miriam har modtaget mail fra Dan Brinkman, der er formand for Maribo Skoles 

skolebestyrelse. Emnet omhandler specialskolen. Miriam videresender mailen til 

bestyrelsen. Den drøftes evt. ved næste møde.   

 

 

 

 

7. Nyt fra eleverne – herunder nyt fra elevrådet 

 Status ved Kawa og Luna 

 Der har været udskiftning til posterne i elevrådet. Det betyder, at det nu er Kawa og 

Luna, der deltager som en del af bestyrelsen. Yamama er blevet næstformand.  

Ønsker fra elevrådet:  

 6. klasserne får computer med hjem  

 

 Nye låse til toiletterne på mellemtrinnet, da de kan gå i baglås – Ole giver 

servicelederen opgaven. 

 

 7.A’s elever vil gerne blandes igen i 8. klasse. Bestyrelsen syntes ikke, at det 

ønske skal efterkommes, da der er en del ulemper forbundet med det, 

herunder nye lærere.  

 

 Toiletforhold i udskolingen er ikke gode – skulle piger og drenge måske 

bytte? 
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Ole presser på hos kommunale bygninger i forhold til projektet om at få tre 

nye toiletter ind i udskolingsbygningen. 

 

 Der ønskes plan over multibanen – Ole tager det med til udskolingsmødet.  

 

 Der ønskes elektronisk betaling i boden – Processen er i gang. 

 

 Elever efterspørger mulighed for at komme ind på skolen om morgenen – Ole 

undersøger det, pt. er det særligt vanskeligt, da Corona gør, at vi ikke må 

blande klasserne.  

 

 

 

8. Principper, retningslinjer m.m. 

 Tilrettede ordensregler samt drøftelse  

 Drøftelse om udeareal og om hvorvidt elever i udskolingen skulle have mulighed for 

at forlade skolens område i pauserne. Ordensreglerne blev godkendt som vedlagt, 

hvilket betyder, at eleverne ikke får dispensation til at forlade skolens område i 

pauserne. 

 Princip for sundhed, kost og bevægelse (udsættes grundet ferie) 

 Udskudt til næste møde 

 Princip for lejrskoler 

 Drøftelse af yderligere fleksibilitet i forhold til længden af lejrskoler. Udgangspunktet 

er som beskrevet, men skolens ledelse kan, i samråd med medarbejderne, forkorte 

opholdet af pædagogiske årsager. Princippet skal på igen til næste møde.  

 Princip for trivsel 

 Godt oplæg - dog bør der ikke indgå forkortelser. Gruppen mødes og retter layout 

mm. Oplægget skal på igen til næste møde.  

 

9. Punkter – herunder temadrøftelser 

a. SKB’s synlighed drøftet – nyhedsbreve, skolepatrulje mm. arbejdsgruppe mødes 

igen. 

 

10. Evaluering af mødet 

 

11. Næste møde 

 

 Opsamling af punkter 

 

Evt. 

 Brugertilfredshedsundersøgelse sendt ud til alle elever, dog ”kun” til en af forældrene. 

 Der er præmie til de klasser, der får den højeste besvarelsesprocent.   

 

 

Hilsen 

Ole 

 

 


